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ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA ŽELEČ 
Želeč 66, 391 74 Želeč, IČO: 70988218 
 
 
 
 
 
 

ŠKOLSKÁ RADA - ZÁPIS č. 1, 2024/2025 

 
Datum: 22. 1.2025 

Přítomni: B. Břendová, A. Vavřincová (v průběhu jednání odešla), S. Bučinská, J. Cílková, H. Dolejší, 
M. Vaněk, M. Pavlíková, Z. Prokopová 

Omluveni: V. Šimáková 

Hosté: P. Cába 

Ověřovatel zápisu: M. Pavlíková 

Program jednání:  

1. Zahájení činnosti nové školské rady, volba předsedy, místopředsedy a zapisovatele, schválení 
jednacího řádu školské rady 

2. Schválení výroční zprávy školy, školního řádu a školního vzdělávacího programu (ŠVP) 
3. Seznámení s výsledky školní inspekce, zabezpečení vstupu do ZŠ/MŠ 
4. Různé  

a. Projekty v ZŠ a MŠ  
b. Literární gramotnost 
c. Termín dalšího jednání školské rady 

 

ad 1. Zahájení činnosti nové školské rady, volba předsedy, místopředsedy a zapisovatele, schválení 
jednacího řádu školské rady 

 

V souladu s § 167, ods. 7 školského zákona č. 561/2004 Sb., svolal ředitel školy Mgr. Petr Cába první 
zasedání nové školské rady, která se bude konat minimálně 2x ročně (předpoklad - podzim, jaro). Byla tak 
zahájena činnost nové školské rady pro funkční období tří let, tzn., pro školní roky: 2024/2025, 2025/2026, 
2026/2027 

 Volba předsedy školské rady na další funkční období: 

Školská rada zvolila Milana Vaňka předsedou školské rady na další funkční období. 

HLASOVÁNÍ: z 8 přítomných – 6 pro – 2 proti – 0 zdržel se 

 Volba místopředsedy školské rady na další funkční období: 

Školská rada zvolila Zdeňku Prokopovou místopředsedou školské rady na další funkční období. 
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HLASOVÁNÍ: z 8 přítomných – 7 pro – 0 proti – 1 zdržel se 

 Volba zapisovatele školské rady na další funkční období: 

Na návrh pana Vaňka bude zapisovatel volen vždy pro každé jednání školské rady. Pro jednání dne 
22. 1. 2025 zvolila školská rada jako zapisovatele Zdeňku Prokopovou. 

HLASOVÁNÍ: z 8 přítomných – 8 pro – 0 proti – 0 zdržel se 

 Schválení jednacího řádu školské rady 

Pan Vaněk navrhl znění jednacího řádu školské rady. Jeho písemné zpracování k podpisu předsedy školské 
rady připraví Zdeňka Prokopová. 

HLASOVÁNÍ: z 8 přítomných – 8 pro – 0 proti – 0 zdržel se 

ad 2. Schválení výroční zprávy, školního řádu a školního vzdělávacího programu (ŠVP) školy 

 Schválení výroční zprávy školy 

Pan Cába seznámil radu s výroční zprávou školy pro školní rok 2023/2024, která bude zveřejněna na 
webových stránkách školy a je přílohou tohoto zápisu. Znění výroční zprávy bylo školskou radou 
odsouhlaseno. 

HLASOVÁNÍ: z 8 přítomných – 8 pro – 0 proti – 0 zdržel se 

 Schválení školního řádu pro rok 2024-2025 

Pan Cába seznámil radu se školním řádem. Paní Dolejší navrhla školní řád rozšířit o následující odstavec: 
„Žákům není dovoleno vnášet do budovy školy a konzumovat v jejích prostorách nápoje obsahující kofein.“ 
Školská rada odsouhlasila znění školního řádku včetně rozšíření o výše uvedenou větu. Pan Cába zajistí 
aktualizaci školního řádu a následně jeho zveřejnění na webových stránkách školy. 

HLASOVÁNÍ: z 8 přítomných – 8 pro – 0 proti – 0 zdržel se 

 Schválení školního vzdělávacího programu (ŠVP) 

Pan Cába seznámil radu se školním vzdělávacím programem (ŠVP). Tento dokument je neveřejný. Školská 
rada znění ŠVP schválila. 

 HLASOVÁNÍ: z 8 přítomných – 8 pro – 0 proti – 0 zdržel se 

ad 3. Seznámení s výsledky školní inspekce  

Pan Cába seznámil radu s výsledky inspekční činnosti, která probíhala ve dnech 13. - 15. 11. 2024 ve všech 
zařízeních - MŠ Želeč, MŠ Hlavatce a v ZŠ Želeč.  

Znění inspekční zprávy je veřejné a bude k dispozici na webových stránkách školy. Škola učinila již některá 
nápravná opatření vycházející z doporučení inspekčního týmu (aktualizace ŠVP, zabezpečení zvýšeného 
patra u šatny nejmenších dětí v MŠ Želeč), na ostatních nápravných opatřeních se pracuje. Školská rada 
prodiskutovala zvýšení zabezpečení vchodů do jednotlivých zařízení. Jako nejvhodnější řešení se jeví 
pořízení videotelefonů pro všechny budovy, aby pedagogové viděli, koho pouští do budovy. Pan Cába 
projedná s p. starostou. 
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ad 4. Různé 

 Projekty v MŠ a ZŠ – existující i potenciální 

Zdeňka Prokopová se dotázala pedagogů, zda je z jejich strany vůle a síla pustit se do nových projektů, za 
předpokladu, že by návrhy projektů či jejich nastartování bylo připraveno a zajištěno ze strany rodičů tak, 
aby byli pedagogové minimálně zatíženi nadměrnou organizací či administrativou.  

Pan Cába shrnul existující programy, kterých se škola účastní, a uvedl, že je nutné dbát na to, aby bylo 
probráno potřebné učivo, protože účast na existujících projektech znamená částečně zameškanou výuku. 

Existující projekty, kterých se škola účastní: 

Děti do bruslí, Lyžařský kurz Monínec, Kurzy plavání (Plavecký bazén Tábor, Wellness Želeč), Škola v přírodě, 
Angličtina s rodilým mluvčím, Výměnné pobyty s polskou ZŠ Legionowa 

Potenciální projekty, které je možné připravit a využít je i v nepravidelných intervalech či jednorázově: 

Den pro školu https://www.denproskolu.cz/cs/uvod  (neboli odborníci do školy) popř. zajistit odborníky 
vlastními silami - např. povídání o finanční gramotnosti, zdravotník – povídání o první pomoci, ornitolog aj. 
V podobném režimu již probíhají např. programy se sokolníky, povídání o Rallye Dakar, o dinousarech atd.  

Vzhledem k existujícím projektům je nyní v druhém pololetí nutné dohnat učivo, aby bylo vše splněno.  

Paní Pavlíková informovala o projektu Noc s Andresenem, který probíhá celorepublikově 28. 3. 2025 a MŠ 
Hlavatce se do projektu zapojí. Tento projekt byl nabídnut i MŠ Želeč. 

Dle pana Cáby je v posledním červnovém týdnu jakákoli aktivita vítána, protože už se neučí a škola hledá 
pro žáky zajímavý program. Pan Vaněk navrhl uspořádání sportovního dne. 

 Literární gramotnost 

Paní Dolejší informovala radu o svých zkušenostech v oblasti zvyšování literární gramotnosti žáků 
a zdůraznila důležitost čtenářských dovedností. Navrhla vytvoření malých knihoven v každé třídě. Do 
knihoven by vybrala knihy přiměřené věku a čtenářským znalostem žáků, tak aby příběh knihy byl pro žáky 
zajímavý. Do každé třídy by se v první fázi pořídilo 10 knih a v každém školním roce by se počet mohl mírně 
navýšit. Paní Bučinská navrhla spolupráci s obecní knihovnou, popř. by bylo možné knihy zakoupit 
z obecního rozpočtu. Pan Cába navrhl, že se pokusí knihy nejprve pořídit z programu „evropských šablon“, 
který letos končí a stále je tam možnost čerpání. 

 Termín dalšího jednání školské rady 

Školská rada se sejde předběžně v květnu, aby ji pan Cába seznámil s výsledky zápisů do jednotlivých 
zařízení. 

 

 

 

 
 
V Želči dne 22. 1. 2025 
 
Zapsala: Zdeňka Prokopová 
Ověřila: Markéta Pavlíková  
 


